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MGZE.0003.2.2021 

Szanowni Państwo Radni 

Rady Miejskiej w Koronowie 

 

W odpowiedzi na wniosek Radnych złożony na XXXIX Sesji Rady Miejskiej  

w Koronowie w dniu 28 kwietnia 2021 informuję, że: 

1. Nie ma planów nietworzenia I klasy w Szkole Podstawowej w Witoldowie.  

Przyczyny powyższego stanu omówiła Dyrektor MGZE na posiedzeniu Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki oraz Komisji Finansów, Rolnictwa i Rozwoju 

Gospodarczego. Państwu Radnym przekazano informacje o ilości uczniów 

zgłoszonych podczas rekrutacji w roku szkolnym 2021/2022 do klasy I w Szkole 

Podstawowej w Witoldowie. Było to 5 uczniów z obwodu tej szkoły. Tak niewielka 

liczba uczniów w zestawieniu z faktem, że w Szkole Podstawowej we Wtelnie 

oddalonej o 7 km w roku szkolnym 2021/2022 będą utworzone dwa oddziały klas 

pierwszych, z łączną ilością uczniów 35 uzasadnia zaproponowanie rodzicom uczniów 

wyboru tej drugiej placówki. Niebagatelne znaczenie mają też warunki jakimi szkoła 

we Wtelnie dysponuje. Są one przynajmniej o klasę wyższe zarówno pod względem 

lokalowym jak też organizacyjnym. Choćby fakt posiadania Sali gimnastycznej jest 

elementem przewagi placówki we Wtelnie. 

 Rodzice powinni wziąć pod uwagę, że nabór wynoszący 5 uczniów 

w konsekwencji prowadzi do wprowadzenia w Witoldowie systemu nauki 

opierającego się o klasy łączone. W takich warunkach realizacja dwóch programów 

nauki dla jednej grupy uczniów przekreśla zindywidualizowane podejście do ucznia. 

Chwieje też proporcją w jakiej uczeń korzysta z wiedzy przekazywanej mu w ramach 

nauczania grupy a korygowaniem jego indywidualnego toku.  

 

W żaden sposób nie wymuszamy na rodzicach decyzji. Dbamy jedynie aby 

podejmując ją dysponowali pełnią wiadomości tak aby ich wybór był możliwie 

najlepszy dla ich dzieci. 

 

2. Propozycja przejścia uczniów klasy I z Witoldowa do Wtelna nie musi oznaczać 

wygaszania placówki w Witoldowie. To czy taka sytuacja zaistnieje zależy od ilości 

uczniów chętnych do podjęcia nauki w szkole w Witoldowie w następnych latach. 

Stąd obecnie opisany w punkcie 1 stan możemy traktować jako przejściowy. 

Oczywiście kierując się prognozami demograficznymi trudno pomijać jego nieco 

zwiastujący przyszłe okoliczności charakter. Załączony do niniejszego pisma wykaz 

obrazujący liczbę ludności wskazuje, że Witoldowo ma obecnie 354 mieszkańców co 

nie stanowi imponującej podstawy dla przyszłych naborów. 

 



3. Szkoła Podstawowa w Łąsku Wielkim była utrzymywana, ponieważ były do niej 

dowożone dzieci z Wiskitna. Dlatego powołany we wniosku argument opierający się 

na tym przypadku jest naszym zdaniem nietrafiony. Należy pamiętać, że do 31 

sierpnia 2000 roku obwodem dla Wiskitna była Szkoła Podstawowa w Wierzchucinie 

Królewskim z Filią w Wiskitnie. Po likwidacji Szkoły Filialnej w Wiskitnie Uchwałą Nr 

XVIII Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 26 kwietnia 2000 roku miejscowość Wiskitno 

przeniesiono z obwodu Szkoły Podstawowej w Wierzchucinie Królewskim do obwodu 

Szkoły Podstawowej w Łąsku Wielkim. Żeby dojechać do Łąska Wielkiego dzieci 

musiały mijać szkołę w Wierzchucinie Królewskim.  

Po rozbudowaniu szkoły w Wierzchucinie Królewskim, która obecnie dysponuje salą 

gimnastyczną, świetlicą szkolną, doskonałym zapleczem sanitarnym i szatniami, 

uchwałą Nr XVIII/151/12 Rady Miejskiej w Koronowie z 25 stycznia 2012 roku został 

zmieniony obwód dla Wiskitna. 

Stąd w mojej ocenie nie następuje powielanie takiej sytuacji dla szkół 

Witoldowa i Wtelna. 

4. Połączenie szkół we Wtelnie i w Witoldowie z zamiarem prowadzenia edukacji 

wczesnoszkolnej w Witoldowie, a od klas IV we Wtelnie nie wydaje się optymalnym 

rozwiązaniem. Biorąc pod uwagę warunki lokalowe tj. wielkość sal lekcyjnych, 

transport ok. 100 dzieci z Wtelna do Witoldowa wymusi zwiększenie ilości oddziałów, 

a co za tym idzie dwuzmianowość. Uważamy, że spowoduje to niezadowolenie na 

bardzo dużą skalę. Niewątpliwie przecież takie warunki będą stanowiły niedogodność 

dla znacznej liczby rodziców z obecnego obwodu szkoły we Wtelnie. Istotnie zwiększy 

się zapotrzebowanie na świetlicę szkolną. Kolejnym problemem jest transport 

bowiem dzieci, które teraz pieszo docierają do szkoły będą musiały być dowożone. 

Nie można też pominąć prozaicznego faktu, że w budynku szkoły w Witoldowie jest 

brak odpowiedniej ilości toalet. 

Uważam, że pomysł ratowania Szkoły Podstawowej w Witoldowie poprzez 

połączenia szkół z zamiarem prowadzenia edukacji we wskazany we wniosku sposób 

musiałby zostać poprzedzony spotkaniami z rodzicami uczniów we Wtelnie. Ponieważ 

to inicjatywa Państwa Radnych te spotkania powinny być organizowane przez Radę 

Miejską lub jej Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. Omówienie z rodzicami 

takich zamierzeń i celu jakiemu miałyby służyć może przynieść nowe spojrzenie na tę 

sprawę. 

Proszę pamiętać, że w Szkole Podstawowej w Witoldowie funkcjonuje przez 

cały czas jeden oddział przedszkolny. Wynika to z ilości dzieci zapisanych przez 

rodziców. 

 

5. Trudno mi się odnieść do pomysłu aby walory szkoły w Witoldowie wykorzystać w 

celu utworzenia Gminnego Centrum Edukacji Alternatywnej. Brak tutaj szczegółów co 

mieści się pod pojęciem takiego centrum? O jaką edukację czy też alternatywę 

chodzi? Będę też wdzięczny za wskazanie większej ilości szczegółów w tym kto i w 



jakiej formie miałby prowadzić takie centrum i dla kogo ma być przeznaczona jego 

oferta. 

 

6. Nie zgadzam się z argumentem powołanym jako zagrożenie powstania „pustyni 

kulturalnej”. Nie w każdej wsi Gminy Koronowo jest szkoła. Nie oznacza to jednak, że 

są to pustynie kulturalne i mnożą się tam problemy (np. Tryszczyn, Więzowno, 

Samociążek). Budynki po szkołach  w wielu wsiach gminy są ośrodkami kultury i życia 

społecznego. Jak one działają zależy od ich mieszkańców. Poza tym pierwszoplanową 

rolą szkoły jest edukacja. Zadanie rozpowszechniania kultury należy do MGOKu 

i zorganizowanych wokół jego inicjatyw mieszkańców. 

 

7. W załączeniu przedstawiam Państwu Radnym wykaz wsi i liczbę mieszkańców. 

Pozwoli to spojrzeć na planowane zmiany i sytuację szkolnictwa od strony 

demograficznej. Będzie to też nasza wspólna podstawa do oceny potencjału 

poszczególnych rejonów gminy. Nie oznacza to, że populacyjnie słabsze obszary nie 

mogą liczyć na wartościowe inicjatywy. Celem jest zobrazowanie podstawy decyzji 

pozwalającej na uzyskanie najlepszej w danej sytuacji proporcji koszt-efekt, mającej 

na uwadze przede wszystkim dobro dziecka. 

W załączeniu:  

- liczba ludności w Gminie Koronowo, wg stanu na dzień 31 grudnia 2020 r. 

 Burmistrz Koronowa  
/-/ Patryk Mikołajewski 

 

Otrzymują: 

1. Pani Katarzyna Szulta Romaniuk  

– Przewodnicząca Rady Miejskiej w Koronowie. 

2. Pan Artur Koper  

3. Pan Piotr Mitera 

4. Pani Elżbieta Mojzesowicz  

5. Pani Sławomira Polewana  

6. Pan Tomasz Skotnicki  

7. Pan Mariusz Weleziński  

8. A/a.  

 

 


